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LISTOPAD 2024 ŠKOLNÍ ČASOVINY ROČNÍK II                 ČÍSLO 3 

 

Z obsahu:  

OKÉNKO ŘEDITELE 

Dobrý den, 

máme za sebou první čtvrtletí a pomalu se blížíme k adventu, takže mi dovolte opět krátce shrnout některé 
události. Proběhlo několik schůzek školního parlamentu, během kterých zazněly od žáků zajímavé podněty a 
nápady. Uskutečnilo se konzultační odpoledne a třídní schůzky, kde měli rodiče možnost se informovat o 
prospěchu svých dětí. Stále pokračuje příprava na některé nadcházející akce, jako jsou lyžařské kurzy (pro 1. i 2. 
stupeň) či pobyt v Anglii. Přístavba nové školní budovy je v plném proudu, a můžete sledovat, jak se postupně 
posouváme od základové desky k výstavbě hrubé stavby – fotogalerii najdete na webu obce v sekci Přístavba ZŠ. 
Samozřejmě se uskutečnilo i mnoho dalších aktivit. 

Plány na následující období: 

• Schůzka parlamentu se zástupci obce 

• Vánoční jarmark 

• Vánoční koncert 

• Olympiáda v anglickém jazyce 

• Mikulášská nadílka 

• Zdravověda pro 1. stupeň 

• Preventivní program PPP (2. stupeň) 

• Florbalový turnaj 
 

Přeji všem hodně sil a pohody v nadcházejícím měsíci. 

Adam Fikejs 

 

Mikulášská nadílka 5. 12. 

https://www.kamenny-ujezd.cz/fotogalerie/pristavba-zs-prubeh
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Rozhovory s novými tvářemi školy 

Naši žáci v průběhu září a října vyzpovídali nové 

tváře našeho učitelského sboru. V tomto čísle si 

můžete přečíst rozhovor s panem učitelem Petrem 

Hepnarem a panem ředitelem Adamem Fikejsem. 

 

Petra Hepnara, nového pana učitele 1. stupně, 

vyzpovídal Ondra Vrábek z 5. třídy. 

Řeknete nám něco o sobě? Bydlím v Českých 

Budějovicích a mám tři bratry. 

Co děláte ve volném čase a jaké jsou vaše zájmy? 

Mám rád hudbu, zajímám se o historii. Také mám psa 

a chodím rád na výlety. Po práci hraji videohry. 

Jak dlouho učíte a proč jste si vybral naši školu? 

Přišel jsem k vám hned po škole, učím prvním rokem. 

Chtěl jsem učit raději na vesnici než v Budějovicích. 

Myslel jsem si, že budete menší škola. 

Jak se vám u nás líbí? Moc se mi tady líbí. Myslím 

si, že je tady hezký kolektiv i žáci. Zatím samá pozitiva, 

nemám si na co stěžovat. 

Máte nějakou sociální síť? Mám Facebook a 

Instagram. 

 

Na slovíčko se v ředitelně u pana ředitele Fikejse 

zastavily žákyně 9.A Leona Smudková, Eliška 

Macháčková a Martina Skamenová, aby nám ho blíže 

představily. 

Dobrý den, pane řediteli. Dobrý den. 

Odkud k nám přicházíte? Já přicházím ze základní 

školy v Českém Krumlově. 

Jaký je kolektiv mezi učitelkami? Já myslím, že 

kolektiv je dobrý. 

Jaký máte názor na naši školu? Já myslím, že je to 

dobrá škola a myslím si, že je tu spoustu pěkných věcí 

a spoustu věcí, které třeba ještě budeme moct 

zlepšovat a vylepšovat. 

Jaké máte koníčky? Můj největší koníček v tuto 

chvíli je kanoistika. To znamená, že se věnuju klubu, 

kam chodí děti na kajak a na kanoi. 

Chcete něco změnit na naší škole? Tak určitě bych 

něco změnil rád, ale v tuto chvíli to nebude asi nic 

konkrétního, abych řekl „tohle zrovna změním“, ale 

některé věci asi měnit budeme. Učil jste ještě někde 

jinde? Ano, učil jsem 12 let právě v Českém Krumlově, 

předtím v Ústí nad Labem a předtím v Sopotnici. 

Děkujeme za rozhovor. Také děkuji. 

 

HALLOWEEN 
Naše třídy 9.B a 9.A si v rámci anglického jazyka 

připravily pro 1. stupeň strašidelnou halloweenskou 

stezku odvahy. 

Ale nejprve jsme dětem museli vysvětlit, co to 

halloween je a jak se slaví. Mile nás překvapilo, že děti 

spoustu anglických slovíček týkajících se halloweenu 

znaly, a tak hravě zvládly všechny aktivity, které jsme jim 

připravili. 

Akce se vydařila a všem se moc líbila. Fotogalerii 

z akce najdete na str. 13 (foto Nina Feitlová a Hana 

Vondrušková). 

Hana Vondrušková, 9.B 
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Školní parlament 

V týdnu od 30. září do 4. října proběhly ve 4. – 9. 

třídách volby do školního parlamentu. Každá třída si 

zvolila své zástupce, jednoho chlapce a jednu dívku (v 

9. třídách výjimečně dvě dívky). V minulém čísle jsme 

vám představili první část školních poslanců, dnes 

pokračujeme dalšími. I oni odpovídali na stejné 

otázky. 

1) Překvapilo tě zvolení do školního 

parlamentu? 

2) Jak budeš reprezentovat svou třídu a školu 

v parlamentu? 

3) Co budou tvé priority? 

4) Co bys chtěl(a), aby se na škole změnilo? 

5) Jak vnímáš naši školu? 

6) Jaké máš zájmy a koníčky? 

Natálie Kabelková – 9.A 

1) Ano. A i když jsem si to přála, být zvolena, tak 

mě to zaskočilo 

2) Budu naslouchat spolužákům, hledat 

kompromisy, aby výsledky rozhodnutí 

parlamentu měly pozitivní vliv na všechny 

třídy ZŠ 

3) Více prezentovat školu, aby se žáci zapojili 

více do sociálních aktivit. Zařídit více akcí ve 

spojitosti s historií naší školy. Zařídit blaho 

studentů a učitelů 

4) Pokud by to bylo možné, tak umožnit žákům 

něco v podobě „bufetu“. Dále si myslím, že 

bychom o velké přestávce mohli chodit ven 

5) Za mě je škola dostatečně vybavena pro 

normální fungování. Jsou věci, které by se 

daly změnit, ale že by byla škola nevybavená 

se říct nedá. 

6) Mým koníčkem je hra na bicí, ale taky ráda 

čtu či píšu. Kromě těchto aktivit ráda 

fotografuji. Mám ráda historii naší, i 

zahraniční 

Dora Vavrochová – 6.A 

1) Ne 

2) Budu se ptát našich spolužáků 

3) Chtěla bych, aby všichni žáci a učitelé byli 

spokojeni na této škole 

4) Aby se zrušilo wocabbe na druhém stupni. 

Možnost používat mobily alespoň o velké 

přestávce 

5) Jsem v naší škole spokojená 

6) Ráda hraju florbal a rybařím 

Lukáš Novák – 6.A 

1) Ne 

2) Budu se snažit všem ze třídy vyjít vstříc 

3) Chtěl bych, aby všichni žáci i učitelé byli 

spokojeni 

4) Aby se zrušilo wocabee na druhém stupni 

5) Za mě jedna nejlepší v ČB 

6) Hraju fotbal, rád hraju počítačové hry a občas i 

pingpong 

Adam Zachariáš – 6.B 

1) Mě? Vůbec, všichni mi říkali, že mě volí. Takže tak 

2) Budu se snažit chodit co nejvíce a zapojovat se a 

navrhovat různé nápady, co by prospělo škole 

3) Pár jich mám, upřesním v parlamentu 

4) Já bych uvítal automat na jídlo a pití, stává se mi, 

že mám pořád hlad 

5) Velmi pozitivně 

6) Já mám osobně mnoho koníčků a zájmů, ale ty 

nejhlavnější jsou, jsem sportovec, takže 

samozřejmě fotbal, poté jsem hudebně založený, 

a proto hra na trubku. A také miluji stavění a 

sbírání lega 

Vendula Zátopková – 6.B 

1) Docela ano 

2) Budu se snažit vyhovovat mojí třídě a 

prezentovat jejich nápady 

3) Abychom se tady měli dobře 

4) Abychom mohli chodit z pater a mohli tu mít na 

chodbách automaty 

5) Dobře 

6) Já jezdím závodně motocross a dělám 

gymnastiku. A mám nádherného pejska 

Alžběta Balíčková – 5. 

1) Trochu ano 

2) Snad normálně 

3) Vylepšit školu 

4) Zatím nevím 

5) Že je to nejlepší škola 

6) Kreslení, plavání, tvoření, cyklistika, volejbal 

 

Pokračování na str. 4 

Najdeš nás tady (klik) —› 

https://www.zsku.cz/skolni-casopis/
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Pokračování ze str. 3 

Ondřej Vrábek – 5. 

1) Trochu ano 

2) Výborně, doufám 

3) Lepší komunikace mezi 

žáky a učiteli 

4) Více sportovních akcí, 

fotbalové turnaje 

5) Dobře 

6) Fotbal, atletika, kytara 

Ondřej Fousek – 4.A 

1) Ano 

2) Shromáždit nápady a ten 

který vyhraje, ten řeknu 

3) Lepší život 

4) Škola začíná v 9:30 

5) Dobře 

6) Auta a drifty 

Aneta Jungbauerová – 4.A 

1) Jako jo, byla jsem vyděšená 

2) Podle toho, jaký mám den 

3) Respekt učitele 

4) Trošku aby děti více 

poslouchaly učitele 

5) Příjemně, no prostě skvělý 

kolektiv 

6) Ráda kreslím a zpívám 

Anastázie Vlašánková – 4.B 

1) Ano 

2) Dobře 

3) Pomáhat škole 

4) Více akcí 

5) Zábavně 

6) Hrát na saxofon 

Matěj Zámečník – 4.B 

1) Ano 

2) Budu kreativní 

3) Budu dělat školu zábavnou 

4) Školní jídelna 

5) Je dobrá 

6) Fotbal 

Školní parlament naším pohledem 

První schůzka našeho prvního školního parlamentu proběhla 23. října. 

Schůzek se účastní žáci od 4. do 9. třídy. Schůze probíhají ve 13:30 do cca 

14:30 podle toho, jestli se ještě bude nějak dál diskutovat a co kdo, bude 

mít za návrh. Schůze se odehrávají v učebně 5. třídy. 

Na naši první schůzi přišel i pan ředitel Adam Fikejs. Jako učitelky tam 

s námi jsou: paní učitelka Broučková, Součková a paní učitelka Říhová. Na 

první schůzi už padaly různé návrhy, které se možná dokonce i uskuteční 

jako například: zvonění na přestávku a řešení odpoledek, co bude dělat 8. 

a 9. ročník venku v zimě, když se nedá jít do školy, také se řešila změna 

jídelníčku, hlavně jedno specifické jídlo, a to je rybí filé. 

Na schůzi 20. 11. jsme měli to štěstí, že k nám přišla vedoucí stravování 

paní Daniela Postlová, která nám objasnila, proč se jídla, která nám 

nechutnají, musí vařit a jak to vlastně celé funguje. 

Následně žáci zastoupení v parlamentu při volné hodině řeknou své 

třídě, co vše se probíralo, ale taky lidé ze třídy řeknou zástupcům své návrhy 

na zrealizování nebo nějaké námitky a nedostatky. Zástupci to pak řeknou 

na parlamentní schůzi. Samozřejmě ne každý návrh se uskuteční, ale pár 

z nich už je v provozu a těšíme se na to, co spolu dokážeme. ☺ 

 

Náš názor na parlament: 

Za nás je školní parlament úplně nová věc. Na naší škole to zatím nikdy 

nebylo a je to podle nás fakt dobrá věc, žáci si můžou prosazovat své názory 

a vytvářet nové projekty. A také změnit na škole věci, které jim nevyhovují 

nebo aspoň zjistit, proč to tak nejde. Školní parlament je ale také za mě 

dobrý v rozvíjení reprezentace návrhu před lidmi a prosazovaní si svých 

názorů. Jsme rádi, že v parlamentu můžeme být a pomáhat tak zlepšovat 

prostředí naší školy, jak pro učitele, tak pro žáky. 

PS: Příští schůze se bude konat na obecním úřadě spolu se starostou, kde 

se budou probírat další návrhy. 

Laura Szekely a Jan Kašpar, 8.A 

Ve čtvrtek 7. listopadu navštívila 9.A 

České Budějovice, kde se na Výstavišti 

seznamovala s nabídkou středních škol 

v rámci výstavy Vzdělání a řemeslo. 
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Aktivity tříd 

 

V listopadu jsme si povídali o tom, proč 

slavíme svátek svatého Martina a s čím je 

tento svátek spojený. Také jsme se 

věnovali ovoci a zelenině. V rámci těchto 

hodin jsme zkoušeli i chuťové rozdíly mezi 

ovocem a zeleninou. 

Po zdravé svačince se rychle zaprášilo. 

Prvňáčci a TESm  
 

Co nás čeká v prosinci? 

Poznamenejte si do kalendáře. 

2.12. Olympiáda AJ 

3.12. Dějepisná olympiáda 

5.12. Mikulášská nadílka 

11.12. Vánoční jarmark 

11.12. Kino Český Krumlov 

12.12. Knihovna České Budějovice 

16.-18.12. Zdravověda 1. stupeň 

17.12. Divadlo České Budějovice 

19.12. Vánoční florbalový turnaj 

19.12. Vánoční žákovský koncert 

23.-31.12. ZAVŘENO – Vánoční 

prázdniny 
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ENGLISH PAGE 
V dnešním čísle si můžete procvičit angličtinu s Filipem Medkem a Luckou Vyšínovou ze 7.A.  

 

 

 

 

 

 

Duch 6.A 

Při výtvarce jsme se pustili do skupinové práce. Každý přidal ruku 

k dílu a vznikly společné strašidelné puzzle. Představují ducha 

naší třídy, který tu s námi v těchto podzimních měsících chvilku 

zůstane a pomůže nám udržet dobrou náladu.                           REI 

Překlad – poznámky 

_________________________________ 

_________________________________ 

_________________________________ 

_________________________________ 

_________________________________ 

_________________________________ 

_________________________________ 

_________________________________ 

_________________________________ 

_________________________________ 

_________________________________ 

_________________________________ 

_________________________________ 

_________________________________ 

_________________________________ 

_________________________________ 
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Aktivity tříd 

Návštěva knihovny Na Sadech v ČB a Jihočeského muzea 
V pátek 15. 11. v 7.45 ráno jsme vyjeli ze zastávky do ČB. Tam jsme se procházeli u soutoku Vltavy a Malše. Pak 

jsme šli do knihovny a měli přednášku o komiksech. Zjistili jsme, že komiksy jsou i některé malby na stěnách 
chrámů. V půlce přednášky přišla naše bývalá spolužačka. 

Společně jsme došli do muzea, prohlédli si výstavu o Keltech. O Keltech se učíme ve vlastivědě. Ve městě jsme 
si ukázali čtvercové náměstí, velké přibližně jeden hektar. Zpátky jsme jeli autobusem. 

Nela Šicnerová a Samuel Klozar, 4.A 

Exkurze do Vídně 
V pondělí 25. 11. jsme, moje třída 9.B, 9.A a ještě 8.A vyrazili do Vídně. 

Nejprve jsme se sešli v 6:50, potom jsme naskákali do autobusu. Cesta byla velmi dlouhá, ale zvládli jsme to. 
Když jsme dorazili do Vídně, šli jsme na Schönbrunn, což je zámek. Potom jsme šli zpátky do autobusu a přejeli 
jsme na Karlovo náměstí, kde stojí katedrála svatého Štěpána. Dali jsme si jídlo a jeli na další trhy 
Christkindlmarkt. 

Cesta zpátky 
byla ještě víc 
únavná. Ale výlet 
byl super. 

Tomáš 
Sedláček, 9.B 

 

 

 

 

 

 
 
 
 
 

Výprava naší školy 
u Schönbrunnu 
(další foto str. 16) 
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Výsledky soutěže Bobřík informatiky 2024 
     V týdnu od 11. do 15. listopadu 
probíhala na naší škole tradiční soutěž 
Bobřík informatiky. 

     Soutěž není zaměřena na ovládání 
počítače, ale žáci odpovídají na otázky 

z oblasti informatického myšlení, algoritmizace, 
porozumění informacím, práce s daty, informačních 
systémů a modelování, z oblasti digitálních technologií a 
společenských aspektů jejich použití. Podstatným 
faktorem je také logické uvažování. 

      Soutěže se zúčastnili žáci od 4. třídy a přehled těch 
nejúspěšnějších vám přinášíme. Ti, kteří získali alespoň 
120 bodů, se navíc stali úspěšnými řešiteli a obdrželi 
certifikát. Hlavním organizátorem soutěže byl pan učitel 
Pavelek.                                                                                FUK 
 

KATEGORIE MINI (psali pouze žáci 4.B) 

Místo Jméno žákyně/žáka Počet bodů 

1.  Anastázie Vlašánková 192 

2.  Zina Staňková 152 

3.  Aneta Fischerová 127 

4.  Matěj Nožka 120 

5.  Lara Týmlová 95 

6.  Alexis Arsov 92 

7.  Jáchym Žoček 87 

8.  Matěj Zámečník 79 

9.  Robin Kochlöfl 76 

10.  Viktorie Filová 75 
 

KATEGORIE BENJAMIN (5./6. ročník) 

Místo Jméno žákyně/žáka Třída Počet bodů 

1. Josef Knot 5. 137 

2. Naďa Rytířová 6.B 136 

2. Kateřina Jaklová 6.B 136 

2. Jakub Pěsta 6.B 136 

2. Adéla Ditrichová 6.A 136 

6. Vanessa Predigerová 6.B 127 

6. Terezie Zíková 6.B 127 

6. Marie Emma Kubešová 6.B 127 

9. Matyáš Hobora 6.B 124 

10 Magdaléna Binterová 6.A 115 
 

Microbitová zvířátka 
V hodině informatiky jsme vyráběli zvířátko s 

microbitem, něco jako ,,tamagoči“. Každý měl svůj 
originální design a funkce byly taky rozlišné. 

Tonda a Štěpán vytvořili prase Fanouška. David, Filip a 
Bára naprogramovali Bílou kachnu. Jakub, George, Ondra 
a Josef vyrobili trojúhelník Macina, který uměl ukázat  

KATEGORIE KADET (7./8. ročník) 

Místo Jméno žákyně/žáka Třída Počet bodů 

1.  Tereza Binterová 8.A 160 

1. Josef Šlinc 8.B 160 

3. Filip Troják 7.B 144 

4. Štěpán Chvojka 8.B 140 

4. Jan Kašpar 8.A 140 

6. Antonín Rožboud 8.B 136 

7. Tereza Rožboudová 8.A 132 

8. Daniel Žůrek 8.A 124 

8. Richard Veselý 8.A 124 

8. Martina Toncarová 8.A 124 

11.  Jakub Václavík 8.B 120 
 

KATEGORIE JUNIOR (9. ročník) 

Místo Jméno 
žákyně/žáka 

Třída Počet 
bodů 

1.  Matěj Lohonka 9.A 124 

2.  Josef Lavička 9.A 108 

3.  Lucie Hoborová 9.A 107 

4.  Šimon Levý 9.A 105 

5.  Marek Kroneisl 9.B 93 

6.  Miriam Kaňková 9.B 92 

7.  Michaela Cepáková 9.A 76 

7. Nina Feitlová 9.B 76 

9. Johanka Dolejšová 9.B 75 

10. Patrik Muzika 9.A 72 

10. Jakub Valent 9.A 72 
 

PAV 

šipku nahoru. Eliška, Laura a Sophi vytvořily ledního 
medvěda. Štěpa, Marky a Kira vyrobily bílou krabici 
Jolandu. My jsme vyrobily jelena John Deera, který 
uměl hrát kámen, nůžky, papír. Bylo to velmi zajímavé. 

Zuzana Domkářová, Tereza Ryšavá, Tereza Kaiserová, 
8.B 
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Aktivity tříd 

Žáci 3.B vymýšleli v hodině českého jazyka příběhy 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 
Lucie Ondřichová, Abigail Školaudy 

Tadeáš Sluka, Matyáš Novák 
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Úkoly a soutěže nejen pro bystré hlavy 
 

Dokážete správně rozšifrovat tuto větu? K odkrytí vzkazu použijte šifrovací tabulku 
 

 A E I O 

U A B C D 

L E F G H 

M CH I J K 

N L M N O 

P P Q R S 

R T U V W 

S X Y Z  

 

Velký úspěch Lucie Hoborové - Na druhé straně 
Lucie Hoborová, velmi talentovaná žákyně 9. A, reprezentovala naši školu v literární soutěži Jihočeský úsměv 

2024. Lucka napsala poutavou povídku s názvem Na druhé straně. Není divu, že porotu zaujala, a proto byla 
zařazena mezi 10 vítězných prací z celkového počtu 177. 

Slavnostní předávání diplomu, cen a tištěného sborníku se uskutečnilo 28.11. v Jihočeské vědecké knihovně 
v Českých Budějovicích. 

Lucce moc gratulujeme, a kdoví, třeba z ní jednou bude slavná spisovatelka. Ostatně už v loňském roce 
přispívala společně s Eliškou Sýkorovou do naší Plavnické 300 povídkou Pod korunami jabloně, kde jsme se 
tenkrát schovávali. Posuďte sami, jak se jí letošní povídka Na druhé straně povedla. 

Povídku na pokračování a rozhovor s Luckou přineseme v dalších číslech Plavnické 300.                                                    JIS 

Tady (klik) —› povídka na str. 27 

UE PI SI SE       UE RE UO NO RE       RI UA NI NO UI LA       UA 

---------------------------------------------------------------------------------------------------------- 

PA PI ME MI UO LA       MI LA SI ME PO LA MO 

----------------------------------------------------------------------------------------------------------  

Lucka Hoborová při slavnostním vyhlášením a přebírání cen v JVK. 

Foto: Alena Hoborová 

https://kamennyujezd-my.sharepoint.com/personal/pavelek_zsku_cz/_layouts/15/onedrive.aspx?id=%2Fpersonal%2Fpavelek%5Fzsku%5Fcz%2FDocuments%2FWeb%2FSbornik%5FJihocesky%20usmev%202024%2Epdf&parent=%2Fpersonal%2Fpavelek%5Fzsku%5Fcz%2FDocuments%2FWeb&ga=1
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Florbal, sport pro všechny 

Florbal je dynamický týmový sport, který je stále populárnější nejen v České republice, ale i po celém světě. Tento 

sport je podobný hokeji, ale místo ledu se hraje bez bruslí na pevném povrchu a místo puku se používá plastový 

míček. Florbal je rychlý, technický sport, vyžaduje individuální dovednosti a týmového ducha. 
Historie florbalu 
První formy sportu podobné modernímu florbalu se objevily v 50. letech ve Spojených státech amerických v 

továrně na plasty Cosom ve státě Minneapolis pod názvem Floor hockey. Rozkvět florbalu nastal v 70. letech 20. 

století ve Švédsku. Prvním impulsem pro vznik tohoto sportu byla potřeba najít alternativu k hokeji pro letní období. 

V roce 1986 byla založena Mezinárodní florbalová federace (IFF) a došlo k sjednocení pravidel. Prvnímu českému 

kontaktu s florbalem napomohl výměnný pobyt studentů z univerzity v Helsinkách a VŠE v Praze.  
Základní pravidla florbalu 
Florbal hrají dva týmy, každý se šesti hráči na hřišti, z toho jeden je brankář. Hra se odehrává na hřišti o rozměrech 

40 × 20 metrů, přičemž branky mají velikost 160 × 115 cm. Cílem hry je vstřelit co nejvíce branek do soupeřovy 

branky. Hráči používají speciální hole (florbalky), které jsou ohebné. Florbal se hraje ve třech třetinách, každá trvá 

20 minut čistého času. Mezi třetinami je krátká přestávka. Pokud se po uplynutí základní hrací doby skóre rovná, 

následuje prodloužení nebo nájezdy, které rozhodnou o vítězi. 
Výhody florbalu 
Florbal je ideální sport pro všechny věkové kategorie. Lze ho hrát bez jakékoli předchozí přípravy. Poskytuje 

výborný trénink pro svaly a koordinaci. Díky tomu je florbal skvělý pro začátečníky, ale i pro zkušené sportovce, kteří 

se chtějí zlepšit v technice a týmové spolupráci. Navíc je florbal poměrně bezpečný sport. I když je kontakt mezi 

hráči povolen, většina tvrdých faulů a zranění je minimalizována díky pravidlům a ochraně hráčů jako jsou chrániče 

zubů atd. 
Florbal v České republice 
Česká republika patří k florbalovým velmocím. Česká florbalová reprezentace je pravidelným účastníkem 

Mistrovství světa a evropských šampionátů, kde se často umisťuje na předních pozicích. ČR má vysoce kvalitní ligový 

systém, který je jedním z nejlepších na světě. Nejvyšší soutěž: Tipsport Superliga se těší velkému diváckému zájmu, 

a i v nižších soutěžích je florbal oblíbeným sportem pro širokou veřejnost. 
Závěr 
Florbal je skvělý sport pro všechny, kteří chtějí spojit fyzickou aktivitu s týmovou spoluprací. Ať už se florbal 

rozhodnete hrát amatérsky nebo soutěžit na profesionální úrovni, vždy vám nabídne spoustu zábavy, výzev a 

přátelských vztahů. Je to sport, který se neustále vyvíjí a s každým rokem přitahuje stále více nadšenců po celém 

světě.                                                                                                                                                             Antonín Rožboud, 8.B 
Zkus si před Vánočním florbalovým turnajem odpovědět na to, co ve florbale signalizuje rozhodčí. Bude se ti to hodit 19. 12.! 

 

 

 

 

 

  

1 

2 

3 

4 

1 a) na co myslíš? 

   b) hra hlavou 

2 a) nedovolená vzdálenost 

    b) chytil jsem kapra 80 cm 

3 a) dvojka z tělocviku 

    b) vyloučení na trestnou 

lavici 

4 a) nesportovní chování 

   b) kdy už přijede ten bus? 
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Za sběr kaštanů a žaludů hodnotné ceny pro nejlepší 
Každoroční sběr kaštanů a žaludů se dostal do svého konce, proto bych ráda touto cestou poděkovala všem 

žákům a rodičům, kteří se do sběru zapojili a společně nasbírali neuvěřitelných 736 kg žaludů a kaštanů. Vítěz 
obdržel dárkový poukaz do hračkářství Dráčik v hodnotě 300kč, druhé a třetí místo ministavebnici LEGO a MAXI 
lízátko. 

Umístění jednotlivců podle hmotnosti odevzdaných plodů: 1. místo Timon Zmeko 3. B, 2. místo Marek Krátký 3. 
A, 3. místo Anička a Klára Sekaninovy 4. A, 1. A 

Naši zvídaví žáci mě poprosili o zodpovězení pár zajímavých otázek mysliveckým spolkem. 

 

Jakých chyb se při sběru kaštanů a žaludů příště vyhnout? 

Školáci kaštany mnohdy v dobré víře doma suší a předávají je již vysušené a ty jsou špatně konzumovatelné, zvěř 
má problémy s jejich „rozlousknutím“ někdy se mohou zaklínit i v čelistech zvířete, je proto dobré 
kaštany nejprve nadrtit. 

Proč se musí s dokrmováním kaštanů obezřetně? 

Plody jírovce obsahují saponinové látky a éterické oleje, které při větším množství působí toxicky. Srnčí zvěř není 
na kaštany zvyklá. Nadrcené kaštany můžeme účelově přimíchávat do korýtek k jiným druhům krmiv, čímž dochází 
k pozvolnému návyku. I když kaštan není pro srnčí zvěř takovým pamlskem a nutričně hodnotným krmivem jako 
například žalud. 

Jak tedy nejlépe skladovat kaštany a žaludy pro zvěř? 

Volně ležící kaštan či žalud v přírodě nikdy nezaplísní. Ideálním řešením uskladnění kaštanů je vybudování 
„krechtů“ (jámy) s pevným oplocením nebo rozebíratelnou ohrádkou. 

A jak je to s žaludy? 

Žaludy obsahují vysoké množství taninu (tříslovin), který je chuťově velice hořký. Z toho důvodu se jich zvěř 
nepřežírá a zažívací potíže jsou víceméně jen nahodilé. V podzimním a zimním období tento přirozený přírodní 
produkt významně vykrývá všechny nutriční potřeby srnčí zvěře. 

Jak probíhá třídění u žaludů? 

Spolehlivou a jednoduchou metodou plavením. Spočívá v tom, že se žaludy vysypou do větší nádoby s vodou. 
Zdravé, tedy nutričně hodnotné žaludy z vyšší měrnou hustotu a hmotností, okamžitě klesají ke dnu, zatímco 
zkažené či jinak nutričně znehodnocené (červavé, plesnivé, vysušené apod.) zůstávají plavat na hladině.                STA 

 

 



  

PLAVNICKÁ 300 STRANA 13 

 

 

Bramboriáda 
Mezi oblíbené podzimní aktivity školní družiny patří BRAMBORIÁDA. Zábavné odpoledne, kde se brambora stane 

nejdůležitější soutěžní pomůckou a žáci se s ní snaží zdolat nejrůznější překážky. 

Nejinak tomu bylo i u nás 21.11.2024, kdy si žáci vyzkoušeli mnoho „bramborových disciplín“ a užili si 
s bramborami zábavu a legraci. Nakonec si vyrobili bramborová tiskátka a vyzdobili si rašlový pytel na brambory. 

Foto s bramborovými tiskátky a bramborami na překážkové dráze na další straně 

KNO 

 

Najdeš nás tady (klik) —›  

Družinové aktivity 

https://www.zsku.cz/skolni-casopis/
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Družinový domeček pro ježka 

Pro školní rok 2024/25 si družina, společně s paní učitelkou prvních tříd, vybrala roční vzdělávací téma „LES". V 
jednotlivých odděleních se zábavnou formou děti dozvídají spoustu zajímavostí o přírodě, pozorují změny ročních 
období, opakují si druhy zvířat, která v našich podmínkách žijí a přezimují. 

Jedno chráněné, užitečné a u dětí velmi oblíbené zvířátko, je JEŽEK. Přes tematické pohádky, písničky či 
výtvarnou tvorbu jsme se v družině rozhodli jít ještě dál a postavit ježkovi družinový dřevěný domeček. Děti se s 
nadšením pustily do práce. Řezaly, tloukly hřebíky, sbíraly suchou trávu a listí. 

Nakonec jsme společně na zahradě školy vybrali klidné a přívětivé místo pod topolem, kde jsme domeček umístili 
a zahrabali listím. Děti domečku přály, aby v něm ježek, který chodí kolem školní zahrady, našel svůj zimní obýváček. 

Pomoc ježkům můžete i vy doma na zahradě, stačí shrabané listí či hromada dřeva, která se stane dobrým zimním 
útulkem. Ježek totiž spí zimním spánkem od října do dubna. Zejména mladým ježkům může domeček pomoci 
přečkat zimu, protože ještě nemají zkušenosti se stavěním. Ačkoliv ježkům v současnosti vyhubení přímo nehrozí, 
dochází v poslední době k jejich rapidnímu úbytku. 

Ježci patří mezi hmyzožravce, hlavní složkou jejich potravy jsou drobní brouci, housenky, kobylky, larvy hmyzu, 
slimáci, žížaly ale i drobní hraboši nebo žáby. Zesláblému ježkovi můžeme přilepšit nekořeněným mletým masem 
nebo míchanými vejci. Dobrým zdrojem potravy pro ježky je rovněž kvalitní krmivo pro kočky. Zranění a nemocní 
ježci se objevují přes den. Je to nepřirozené chování a často je to známkou, že se zvířetem je něco špatně. Zdraví 
ježci mají tvar hrušky, nemocní mají tvar spíše podélný (vpředu i vzadu stejný). 

Pokud jste objevili nemocného ježka, kontaktujete záchrannou stanici pro ježky, pomoc pro divoká zvířata nebo 
veterináře. Sahejte na ježka pouze ve výjimečných případech a chraňte své ruce pracovními rukavicemi před 
popícháním.                                                                                                                                                                       STA, KNO 
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Máš volný čas? 

NE ANO 

NE na 

Plavnickou 300 

Jsi no-lifer kvůli 

biflování do školy? 

ANO NE 

Máš alespoň 

dobré známky? 

LHÁŘI!!! 

Tudíž by se t 

 hodila jednička? 

BLÁBOLY!!! 

Piš a tvoř náš časopis! 

PLAVNICKÁ 300 

Přidej se! 

Chceš po sobě na škole 

zanechat něco víc než 

jen popsanou lavici a 

nalepenou žvejku? 

Bez učení? 

NE 

ANO 

NE 

ANO 

Celé dny se 

akorát flákáš a 

nudíš doma u 

telky, s mobilem 

nebo PS 5? 

ANO 

NE 
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Foto FUK, JIS, RYJ 

PLAVNICKÁ 300 

Školní časoviny, které můžete tvořit i VY! 

Vychází každý měsíc. Najdete v nich zprávy o životě 

ve škole, soutěže, nápady a mnohem víc. 😊 


